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Abstract (en)
1. A valve-clearance setting device for internal combustion engines - having a cup tappet (1 ; 101) as a transmission member between cams (2 ;
102) and the valve (3 ; 103), - which has a laterial opening (8 ; 108) for the insertion and removal of a setting element (58 ; 105), - which bears at its
one end against the cup tappet (1 ; 101) and at its other end against the face (6 ; 106) of the end of the valve stem, - has an annular groove (7 ; 107)
and - is held by means of a bifurcated retaining spring (4, 104) which engages in the annular groove and extends radially into the opening in the cup
tappet, - the retaining spring being radially secured and - bearing against lateral wall-portions (13 ; 113) of the opening, characterized in - that the
setting element (5 ; 105) including its annular groove (7 ; 107) is of circular cross-section and - that the retaining spring (4 ; 104) is supported in a
shape-locking manner in the opening (8 ; 108) in the direction parallel to the valve stem.

Abstract (de)
Eine Ventilspiel-Einstellvorrichtung für Brennkraftmaschinen mit einem Tassenstössel (1; 101) als Übertragungsglied zwischen Nocken (2; 102)
und Ventil umfasst im wesentlichen ein Einstellelement (5; 105), das einschliesslich einer Ringnut (7; 107) Kreisquerschnitt aufweist, und eine
gegabelte Haltefeder (4; 104), die in die Ringnut (7; 107) eingreift und sich radial bis in eine zum Ein- und Ausbau dienende Öffnung (8; 108) des
Tassenstössels (1; 101) erstreckt. Die Haltefeder (4; 104) ist radial festgelegt und liegt an seitlichen Wandabschnitten der Öffnung (8; 108) an. Sie
stützt sich in der Öffnung (8; 108) in Richtung parallel zum Ventilschaft ab. Die gegabelte Haltefeder (4; 104) kann zur radialen Lagesicherung des
Einstellelementes (5; 105) in einer zu ihren in die Ringnut (7; 107) eingreifenden kreisbogenförmigen Schenkelabschnitten (9; 109) parallelen Ebene
zwei weitere einander diametral gegenüberliegende kreisbogenförmige Schenkelabschnitte (16; 116) aufweisen, die konzentrisch zu den ersten
angeordnet sind und unter Vorspannung am Ventilschaftende (3; 103) anliegen.
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